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Anninkartanon, Supina-Ropinan sekä Ylermin ryhmäkotien ateriapalvelun hankinta
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Sosiaali- ja terveyslautakunta 02.09.2020 § 93

Valmistelijat: sosiaalipalveluiden johtaja Eeva Purhonen,
eeva.purhonen@salo.fi, p. 044 778 3000, vanhuspalveluiden johtaja Salla
Lindegren, salla.lindegren@salo.fi, p. 044 772 6557

Salon kaupungilla ja Salon Palvelutalosäätiöllä on ollut sopimus
palveluiden tuottamisesta vanhuspalveluille vuodesta 1990 ja viimeisin
sopimus on ollut ajalle 1.1.2012-31.12.2019. Palvelutalosäätiö on saanut
avustusta kaupungilta, joka on perustunut lainanlyhennysohjelmaan. Salon
Palvelutalosäätiö on tuottanut Anninkartanon ryhmäkodille (16 asukasta)
lounaan ja päivällisen. Ateriapalvelun kustannus on vuositasolla noin 45
000 euroa. Kehitysvammahuollon kahteen ryhmäkotiin eli Ylermiin ja
Supina-Ropinaan on hankittu ateriat yhteensä 21 asukkaalle.
Ateriapalvelun vuosikustannus on ollut noin 65 000 euroa.
Kehitysvammahuollolla on voimassa oleva sopimus ateriapalveluiden
hankinnasta Salon palvelutalosäätiöltä.

Ateriapalvelun hankinnassa on kartoitettu eri mahdollisuuksia
ateriapalvelun hankintaan ja konsultoitu hankintapalveluita. Palvelun
kokonaishinta edellyttää hankintalain mukaisesti palvelun kilpailuttamisen.
Toisena vaihtoehtona on palvelun siirtäminen kaupungin
ravitsemuspalveluille, jolloin palvelua ei tarvitse kilpailuttaa. Kaupungin
ravitsemuspalvelut pystyvät tuottamaan ryhmäkotien tarvitsemat ateriat.

Vt. sosiaali- ja terveyspalveluiden johtaja:

Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää irtisanoa nykyisen sopimuksen ja
hankkia ryhmäkotien tarvitsemat ateriapalvelut kaupungin
ravitsemuspalveluilta.

Päätös:

Tuula Stenström ehdotti, että asia palautetaan uudelleen valmisteluun, ja
että kaikki asiaan kuuluvat asiakirjat tuodaan lautakunnan seuraavaan
käsittelyyn.

Marjatta Hyttinen kannatti Tuula Stenströmin esitystä.

Sosiaali- ja terveyslautakunta hyväksyi yksimielisesti Tuula Stenströmin
ehdotuksen.



Sosiaali- ja terveyslautakunta 07.10.2020 § 107

Valmistelijat: sosiaalipalveluiden johtaja Eeva Purhonen,
eeva.purhonen@salo.fi, p. 044 778 3000, vanhuspalveluiden johtaja Salla
Lindegren, salla.lindegren@salo.fi, p. 044 772 6557

Tarkennuksena aiemmin esitettyyn todetaan, että kehitysvammahuollon
ostamien aterioiden kustannus on ollut vuosittain 51 000-53 000 euroa.
Kevään 2020 aikana koronan takia aterioita on hankittu enemmän, kun
Supina-Ropinan asukkaat ovat olleet kotona, eivätkä työtoiminnassa.
Palvelutalosäätiön ja Salon kaupungin sopimus sekä kehitysvammahullon
sopimus ateriapalveluiden hankinnasta liitteineen ovat lisämateriaalina.
Ateriapalveluiden hankintasopimuksessa on kuuden kuukauden
irtisanomisaika.

Vanhuspalveluilla ei ole voimassa olevaa sopimusta. Edellinen sopimus on
lisämateriaalina. Vanhuspalveluiden osalta palvelu tulee kilpailuttaa tai
siirtää kaupungin ravitsemuspalveluille, jolloin palvelua ei tarvitse
kilpailuttaa. Kaupungin ravitsemuspalvelut pystyvät tuottamaan
ryhmäkotien tarvitsemat ateriat.

Hankintalain 15.1 § mukaan ”Tätä lakia ei sovelleta hankintaan, jonka
hankintayksikkö tekee sidosyksiköltään. Sidosyksiköllä tarkoitetaan
hankintayksiköstä muodollisesti erillistä ja päätöksenteon kannalta
itsenäistä yksikköä. Lisäksi edellytyksenä on, että hankintayksikkö yksin tai
yhdessä muiden hankintayksiköiden kanssa käyttää määräysvaltaa
yksikköön samalla tavoin kuin omiin toimipaikkoihinsa ja että yksikkö
harjoittaa enintään viiden prosentin ja enintään 500?000 euron osuuden
liiketoiminnastaan muiden tahojen kuin niiden hankintayksiköiden kanssa,
joiden määräysvallassa se on. Sidosyksikössä ei saa olla muiden kuin
hankintayksiköiden pääomaa.

Edellä 1 momentissa mainittua prosenttiosuutta määritettäessä perusteena
on käytettävä sopimuksen tekemistä edeltävien kolmen vuoden
keskimääräistä kokonaisliikevaihtoa tai muuta vastaavaa toimintaan
perustuvaa määrää.”

Asiassa tehtyjen selvitysten perusteella Salon Palvelutalosäätiö ei täytä
sidosyksikölle hankintalaissa määriteltyjä edellytyksiä.

Vt. sosiaali- ja terveyspalveluiden johtaja:

Sosiaali- ja terveyslautakunta päättää irtisanoa nykyisen
kehitysvammahuollon ateriapalveluiden sopimuksen päättymään 30.4.2021
ja hankkia Anninkartanon, Supina-Ropinan sekä Ylermin ryhmäkotien
tarvitsemat ateriapalvelut kaupungin ravitsemuspalveluilta.

Päätös:



Sosiaali- ja terveyslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti.


